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– Miként fogadtad Pöntyi 
néni az elismerést?

– Először is az jutott eszem-
be, hogy hamarosan nyugdíj-
ba megyek. 38 évet töltöttem 
általános iskolai tanárként egy 
és ugyanazon munkahelyen, a 
Szlovák Iskolában. A mai napig 
örülök, hogy ebben a közösség-
ben lehetek, ilyen diákok, szü-
lők és kollégák körében. Hálás 
vagyok a sorsnak, hogy ilyen 
szép intézményben dolgozhat-
tam és dolgozhatok ma is, kö-
szönetet mondva az intézmény-
vezetésnek, hogy az újító mun-
kát, a szép és tökéletes mun-
kavégzést példamutatásukkal 
mindenkor ösztönözték.

– A családod és a közvetlen 
környezeted hogyan reagált 
eme szakmai elismeréshez?

– A családom sajnos nem 
volt jelen a díj átadásakor. A 
fi am Londonban dolgozik, 
édesanyámat pedig a kora mi-
att megkíméltem az ünnepség 
fáradalmaitól. A kollégák és a 
szülők gratulációit jószívvel fo-
gadom. 

– Úgy tudom, hogy nagyon 
sok szlovák tankönyv szakér-
tő bírálója vagy, kidolgoztad 
a szlovák alap és középfokú 
nyelvvizsgára felkészítő szak-
könyvet. Ezen túl népismere-
ti tankönyvet írtál, országos és 
határon túli szlovák nyelvi ver-
senyekre készíted fel a tanuló-
kat. A felsorolt érdemeid széles 
körű érdeklődésről árulkod-
nak. Mondhatjuk azt, hogy a 
munkád a kedvtelésed? 

– Tulajdonképpen igen. Min-
dig szerettem közösségben élni, 
tanítani, gyerekek között lenni. 
Megszámlálhatatlan kulturális 
rendezvényen, nyelvi táborban 
itthon és külföldön, szakköri 
tevékenységben vettem részt a 
fő tevékenységemen kívül. A 
kihívások és az új dolgok min-
dig vonzottak. Ilyen volt, ami-
kor a szlovák nyelv tanítása so-
rán bevezették a szlovák társal-
gást, mint tantárgyat, vagy a 
szlovák népismeretet. Termé-
szetesen olyan is van, hogy túl 
sok munkával jár a könyvírás, 
vagy a tankönyvek szakértői 
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bírálata, vagy a nyelvvizsgára 
felkészítés és úgy érzem, hogy 
nem haladok előre. Ilyenkor jön 
egy hétvége, vagy egy tanulói 
siker és ettől feltöltődöm, majd 
megújult energiával kezdem azt 

a munkát, amit egész életem-
ben szerettem. Köszönetemet 
szeretném kifejezni azon kol-
légáimnak is, akikkel sokszor 
éveken keresztül küzdöttünk 
azért, hogy intézményünkben 
magas színvonalú általános is-
kolai képzés érvényesüljön a 
szaktárgyaink területén. 

– Az elmúlt évtizedekben az 
oktatás-nevelés terén és a nem-
zetiségi kultúra ápolása terén 
végzett példaértékű munkád-
ban voltak követőid, vagy pél-
daadóid?

– Igen, az intézmény célkitű-
zéseit követve, a szlovák nem-
zetiség nyelvének, kultúrájának 

ápolásáért, megőrzésért vég-
zem feladatomat én is, és a ta-
nári kollektívánk is. Volt szeren-
csém 15 éven keresztül dr. Mag-
da Pažicka szlovákiai nyelvta-
nárral együtt dolgozni, akitől 
nagyon sokat tanulhattam, mind 
emberileg, mind szakmailag. A 
kultúra ápolása mellett rendkí-
vül fontos feladatunknak tekin-
tettük a szlovák hagyományok 
felnövekvő nemzedékekre tör-
ténő átörökítést is. 

– Mit javasolnál Pöntyi néni 
a frissen végzett pedagógusok-
nak? 

– Széleskörűen kell látni a vi-
lágot, a szűk környezeten kívü-
li eseményekről, változásokról, 
fejlődésekről is informálódni 
kell, csak így képes az ember, a 
pedagógus, a diák lépést tartani 
a fejlődéssel. A gyerekek sike-
rei akár nyelvvizsgákon, akár 
országos, megyei, vagy határon 
túli versenyeken erőt adnak. 
Bebizonyosodik előttem és 
mindenki előtt ilyenkor, hogy 
érdemes jól dolgozni és önzet-
lenül segíteni. Törekedni kell 
mindig a kitartásra, a tökéle-
tességre. Ez ugyan sok energi-
át felemészt, olykor lemondás-
sal jár, de érdemes tenni azért, 
hogy jó, vagy a legjobb legyél 
valamiben.
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